
Protokół nr 35/2017 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 18 lipca 2017 r. w godz. 15:30 –18:15 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                    

1. Zdzisław Koncewicz   – przewodniczący Komisji         

2. Wojciech Pająk                   – wiceprzewodniczący                                                      

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Piotr Wasiukow       

5. Zbysław Wojciech Grajek                                                                                                                                    

6. Sławomir Jan Szeszko                                                                  
 

    W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                                                                                                                                                         
1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk                                                                                                                                                             

2. Dariusz Bogdan – Prezes Parku Naukowo-Technolog. Polska Wschód Sp. z o.o. 

 3. Tadeusz Szaciło – Prezes PEC Sp. z o.o. 

 4. Grzegorz Kochanowicz – Prezes PWiK Sp. z o.o. 

 5. Małgorzata Włoskowska  – Naczelnik Wydz. Architektury i Gospodarki Przestrzennej                                                                         

6.  Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. GR                                                                           

7. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydz. OSGK                                                                                            

8. Emil Sieńko – Inspektor Wydz. RiFZ 

 9. Adam Żywiczyński – Konserwator Zabytków            

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Koncewicz, który powitał zebranych i przypomniał, że 

proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz  z materiałami. Zapytał                     

o uwagi do porządku posiedzenia. Komisja nie wniosła uwag, wobec czego stwierdził, że 

porządek, został przyjęty. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia:  

1. Przyjęcie protokołu nr 34/2017 posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 20 czerwca 2017 r. 

2. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Spółka z o.o. 

za okres od 01.01.2016 r. do 31.12.2016 r. 

3. Informacja o działalności Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka 

z ograniczoną odpowiedzialnością w roku 2016. 

4. Informacja z działalności Parku Naukowo-Technologicznego Polska–Wschód                                

w Suwałkach Sp. z o.o. za 2016 r. 

5. Raport z realizacji Strategii Zrównoważonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2020                        

z perspektywą do roku 2023. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Zintegrowanego Programu 

Rewitalizacyjnego Miasta  Suwałki na lata 2017-2023”. 

(Z uwagi na to, że materiał zawiera 214 stron, jest dostępny w wersji papierowej w Biurze 

Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i 

komisyjne). 



7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za 

korzystanie z tych przystanków. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały                           

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk 

ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, A. Mickiewicza i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 
(uchwała była podjęta na XXXIV Sesji Rady Miejskiej w dniu 28 czerwca 2017 r.,  z uwagi na błąd 

w tytule procedowana jest ponownie). 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Osiedla Północ II w Suwałkach. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Bakałarzewską, Mieszka I, 23 Października i 

granicami administracyjnymi miasta Suwałk. 

11. Zaopiniowanie wniosku w sprawie przyjęcia do planu sprzedaży działek stanowiących 

własność Miasta Suwałki. 

12. Wolne wnioskii. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 34/2017 posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 20 czerwca 2017 r. 

                                                                                                                                                   

Zdzisław Koncewicz poinformował, że do protokołu 34/2017 posiedzenia Komisji nie 

wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół przez Komisję, został przyjęty. 

Ad pkt. 2 

Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Spółka                             

z o.o. za okres od 01.01.2016 r. do 31.12.2016 r. 

Informacja  stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

 Przewodniczący komisji otworzył dyskusję i poprosił o pytania do załączonego 

materiału. 

 Radny W. Pająk zapytał  Prezesa PEC jak ocenia odpowiedź mieszkańców na politykę 

gospodarki niskoemisyjnej, czy ilość przyłączeń do PECu wzrosła? Odpowiedział Prezes, że 

nie ma wpływu na przyłącza, ponieważ jest zbyt mała kwota dopłat niskoemisyjnych w stosunku 

do całości kosztów. 

 Radny S. Szeszko zapytał o wzrost sprzedaży energii cieplnej, czym to jest podyktowane? 

Czy sezon grzewczy się wydłużył, czy tez przybywa powierzchni do ogrzewania? Prezes                         

T. Szaciło odpowiedział, iż powierzchnia do ogrzewania nie wzrosła, natomiast różnice 

występują w ilości długości okresu grzewczego oraz temperatur, które panują w danym okresie 

grzewczym. 

 Radny S. Szeszko zapytał o dłużnikach i kwotach niezapłaconych. Prezes odpowiedział, 

iż dane zawarte w tabelce dotyczące należności wynikają z bilansu na koniec roku na dzień                       

31  grudnia. Ponieważ terminy płatności od odbiorców nie są na koniec miesiąca tylko za 

grudzień zapłacą do dnia 20 stycznia i stąd wynikają te należności zawarte w tabelce.  

 



 Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Informacja                                 

z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Spółka z o.o. za okres 

od 01.01.2016 r. do 31.12.2016 r.,  została przyjęta. 

 

Ad pkt. 3 

Informacja o działalności Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w roku 2016. 

Informacja  stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

 Głos zabrał Prezes PWiK G. Kochanowicz przedstawił dane ekonomiczne Spółki po 

oddaniu do eksploatacji suszarni osadów od 2015 do 2017 roku. Omówienie struktury kosztów. 

Następnie omówił i przedstawił wyniki zakupu przyłączy wodociągowych od osób fizycznych.    

 Radny T. Czerwiecki zapytał czy podwyżka  rekompensuje koszty suszarni?  Prezes                  

G. Kochanowicz odpowiedział, że na ściekach są straty. 

 Radny S. Szeszko zapytał o sytuację kadrowo-płacową Spółki.  Prezes G. Kochanowicz 

przedstawił sytuację płacową w Spółce, podał dane procentowe funduszu wynagrodzeń. 

Radny S. Szeszko zapytał o założenia przekazania opłaty za wody opadowe, czy jest 

oczyszczona kanalizacja w mieście?  Prezes G. Kochanowicz odpowiedział, że od roku 2013 do 

2014 r.  została oczyszczona  kanalizacja deszczowa na terenie Miasta Suwałk. W latach 2015 

i 2016 nastąpiła bieżąca konserwacja kanalizacji deszczowej, czyszczenie separatorów.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Informacja o działalności 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością w roku 2016,  została przyjęta. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja z działalności Parku Naukowo-Technologicznego Polska–Wschód                                

w Suwałkach Sp. z o.o. za 2016 r. 

Informacja  stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

 Głos zabrał Prezes D. Bogdan zaprezentował na slajdach oraz omówił działalność 

Parku Naukowo-Technologicznego Polska –Wschód za 2016 rok oraz przedstawił  strategię i  

misję  Parku na  kolejne lata. Przedstawił kierunki rozwoju ze wskazaniem zagrożeń i ryzyka, 

jakie mogą wystąpić w Spółce. Omówił zmianę modelu biznesowego, zmierzającego do 

zwiększenia przychodów z działalności innej niż najem. Omówił działania w roku 2017, który 

to  będzie rokiem przygotowań do innego sposobu funkcjonowania Parku. Przedstawił i omówił 

pierwszoplanowe zadania, które będą szeroką ofertą Parku w najbliższej przyszłości: 

– szkolenia monotematyczne oraz działalność edukacyjną, obejmującą informatykę, chemię, 

technikę, podstawy przedsiębiorczości oraz edukację dla bezpieczeństwa, 

– usługi konsultingowo-doradcze dla uczniów, studentów oraz przedsiębiorców 

rozpoczynających działalność gospodarczą lub starających się pozyskać dotacje unijne, 

– usługi konsultingowo-doradcze i audyty z zakresu efektywności energetycznej, 

bezpieczeństwa teleinformatycznego i innych kompetencji poszukiwanych na lokalnym rynku, 

– usługi świadczone w oparciu o posiadane laboratoria, 

– kompleksowa organizacja konferencji, sympozjów i zjazdów. 

Radny T. Czerwiecki zapytał o koszty, które przekroczyły  dochody, kiedy  się 

zrównoważą? Prezes D. Bogdan odpowiedział, iż może to nastąpić w przeciągu 4-5 lat.  



 Radny Z.W. Grajek zapytał o laboratorium  ratownicze, jak wygląda zadłużenie 

obecnego najemcy? Odpowiedział Prezes Parku D. Bogdan, że z laboratorium może korzystać 

każdy, kto prowadzi badania.  

Radny W. Pająk zapytał czy Park przygotowuje się na stworzenie możliwości  na 

działanie małej (jednoosobowej) działalności gospodarczej? Prezes Parku D. Bogdan 

odpowiedział, że będą wynajmowane powierzchnie dość tanio wraz z usługą księgowego, 

prawnika  oraz rzecznika patentowego. Budowanie przedsiębiorczości wśród młodzieży, by 

zakładała swoje firmy.      

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Informacja z działalności 

Parku Naukowo-Technologicznego Polska–Wschód  w Suwałkach Sp. z o.o. za 2016 r., 

została przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Raport z realizacji Strategii Zrównoważonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2020                        

z perspektywą do roku 2023. 

Raport  stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

 Głos zabrał Prezydent Miasta Cz. Renkiewicz przedstawił dokument Implementacyjny, 

który zawiera wszystkie działania wynikające ze strategii. Przedstawione są w tym dokumencie 

wyniki z realizacji kilku lat. Przedstawił zadania już wykonane i te, które są obecnie                                   

w realizacji. Omówił i przedstawił sytuację infrastruktury sportowej, infrastruktury drogowej. 

Poinformował, że Zarząd Województwa Podlaskiego podjął decyzję o przyznaniu Miastu 

Suwałki kwoty 59 mln złotych na budowę infrastruktury drogowej regionalnej.  Również Miasto 

otrzymało dofinansowanie z Ministerstwa Sportu i Turystyki na kompleks boisk przy ZST                       

w Suwałkach (1 milion złotych).  

 Radny W. Pająk zapytał o ww. sprawozdanie, w którym brakuje danych z realizacji   

„Roku Czarnej Hańczy”.   Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, iż przy tworzeniu strategii, 

nie było uwzględnione takie przedsięwzięcie. W wyżej wymienionym dokumencie  są podane              

i  omówione przedsięwzięcia założone w strategii.  

 Radny W. Pająk poinformował, że planowana jest przez PKP zmiana studium 

wykonalności ViaBaltica na odcinku od Ełku do Suwałk. Zapytał czy przyszły już w tej sprawie 

rozstrzygnięcia? Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że  nie ma żadnej informacji  z PKP.  

 Radny T. Czerwiecki zapytał jakie są zasady wpisania  do Strategii Miasta dot. pozycji 

Budżetu Obywatelskiego i  termomodernizacji wspólnot mieszkaniowych. Odpowiedział 

Prezydent Cz. Renkiewicz, że są spisane dane na konkretne programy, które są potem 

realizowane.  

 Radny T. Czerwiecki czy jest przewidziany remont ul. Armii Krajowej? Prezydent 

odpowiedział, że będą podpisywane umowy na realizację infrastruktury  drogowej.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Raport z realizacji Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2020 z perspektywą do roku 2023., 

został przyjęty. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Zintegrowanego Programu 

Rewitalizacyjnego Miasta  Suwałki na lata 2017-2023”. 



(Z uwagi na to, że materiał zawiera 214 stron, jest dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady 

Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego 

w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Zintegrowanego 

Programu Rewitalizacyjnego Miasta  Suwałki na lata 2017-2023”. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat 

za korzystanie z tych przystanków. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania wniosku: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych (jednogłośnie)  

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0   

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo 

zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia 

stawki opłat za korzystanie z tych przystanków. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały                           

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk 

ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, A. Mickiewicza i rzeką Czarną Hańczą                         

w Suwałkach. 

 Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania wniosku: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych (jednogłośnie)  

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0   



 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego 

uchwały  w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Suwałk ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, A. Mickiewicza i rzeką Czarną Hańczą                                  

w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Osiedla Północ II w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Głos zabrała M. Włoskowska  przedstawiła ww. teren oraz wniesione uwagi do 

miejscowego planu zagospodarowania, które w części zostały uwzględnione, oraz te, które nie 

zostały  uwzględnione ww. planie zagospodarowania przestrzennego.  Szczegóły podane i 

opisane są  w uzasadnieniu do projektu uchwały. Uchwalenie projektu planu w przedłożonej 

wersji, zapewni właściwe kształtowanie i prowadzenie polityki przestrzennej w tej części 

miasta.   

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania wniosku: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych (jednogłośnie)  

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0   

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedla Północ II w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Bakałarzewską, Mieszka I,                                           

23 Października i granicami administracyjnymi miasta Suwałk. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił i omówił miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego ww. terenu, na którym będzie przebiegała obwodnica miasta. W jego granicach 

występują tereny upraw rolniczych, łąk i pastwisk. Ponadto prawie cały teren pokrywa się z 

udokumentowanym złożem surowców mineralnych Potasznia I. Projektem  planu objęto 

obszary oznaczone na  rysunku „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego  miasta Suwałk” uchwalonego uchwałą z dnia 25 maja 2016 roku, zwanego 

dalej studium, jako: obszary zurbanizowane, obszary rolnicze, tereny rolne stanowiące 

potencjalne rezerwy terenów pod zabudowę (tereny wzdłuż obwodnicy miasta i przy ulicy 

Bakałarzewskiej), tereny zalecane do kształtowania zieleni krajobrazowej towarzyszącej                          

i ciągów ekologicznych, udokumentowane złoża kruszywa, tereny lasów, drogę Klasy „S”                         

i parkingi strategiczne, główne ścieżki rowerowe o znaczeniu komunikacyjnym i projektowaną 

linię 110 kV. Ustaleniu projektu planu są zgodne z ustaleniami zawartymi w obowiązującym 

studium.  



 Naczelnik M. Włoskowska omówiła i przedstawiła na mapie miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego ww. terenu. Przedstawiła i omówiła  opracowanie  ww. 

planu, które umożliwi właściwe zagospodarowanie  obszaru objętego planem poprzez 

określenie warunków, ograniczeń i zakazów oraz zasad korzystania z tych terenów.  Projekt 

planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko przyrodnicze był wyłożony do publicznego 

wglądu do 12 kwietnia 2017 r. Uwagi można było składać do dnia 5 maja 2017 r. Do 

wyłożonego planu wniesiono 16 uwag, które zostały rozpatrzone przez Prezydenta Miasta na 

posiedzeniu Kolegium Prezydenta Miasta Suwałk w dniu 16. Maja 2017 r., w tym 4 uwagi 

zostały uwzględnione w całości, 2 uwagi uwzględniono w części, pozostałe 10 nie uwzględniono 

całości. Omówiła każdą z wniesionych uwag oraz uzasadnienie, co do sposobu ich 

rozpatrzenia.  

 Reasumując wszystkie wniesione do wyłożonego projektu planu uwagi, należy 

stwierdzić, iż ustalenia projektu planu w przedstawionej formie zapewniają takie 

ukształtowanie przestrzeni, które stworzy harmonijną całość oraz uwzględni w 

uporządkowanych relacjach wszelkie uwarunkowania i wymagania funkcjonalne, społeczno – 

gospodarcze, środowiskowe, kulturowe oraz kompozycyjno- estetyczne. Należy też zauważyć, iż 

na terenie miasta, w dotychczas opracowywanych i obowiązujących  miejscowych planach 

zagospodarowania przestrzennego są wyznaczone bardzo duże rezerwy terenów 

przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. W związku z powyższym nie ma 

uzasadnienia ekonomicznego, wprowadzenie nowych terenów o takiej funkcji, która będzie 

wymagała skomunikowania i budowy kosztowej infrastruktury. Jest to tym bardziej 

uzasadnione, iż PWiK sp. z o.o. we wnioskach do planu, poinformował, że nie ma  obecnie 

możliwości uzbrojenia tego terenu w sieć wodociągową i kanalizacyjną.  

  

Na spotkanie  komisji przyszło kilku  mieszkańców  ww. terenu.  

Pierwsza mieszkanka Suwałk zapytała jaki jest sens uchwalenia  planu, skoro 

mieszkańcy tych terenów nie zgadzają się z funkcją, która została w planie zapisana? Po co 

wydane są pieniądze na uchwalenie tego planu skoro on nie zgadza się z intencją mieszkańców, 

z intencją właścicieli tych gruntów? Drugie pytanie brzmiało: z czego wynika różnica w zapisie 

studium i zapisie planu zagospodarowania? Odpowiedziała M. Włoskowska, że ww. teren był 

zawsze terenem rolnym.  Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że Miasto wiążą zapisy  

dokumentu wyższego rangą jakim jest studium, który mówi co na tym terenie powinno być. 

Wyjaśnił jakie są koszty wdrożenia zabudowy zagrodowej i jej konsekwencje. 

Druga z mieszkanek  zabrała głos w dyskusji i powiedziała, że mieszkańcy sprzeciwiają 

się zostawienia tego terenu bez jakiejkolwiek możliwości zabudowy.  

Głos zabrał trzeci z  mieszkańców  mówił, że zainteresowanie tymi działkami wśród 

właścicieli tych terenów jest duży. Mówił o ww. terenie jako o przedłużeniu osiedla „Zielona 

Górka”, tereny 6 klasy, teren gdzie nie ma przemysłu, nie ma smogu, jest świeże powietrze.                

Nie mógł zrozumieć faktu, że przewidywany  jest na tym terenie przemysł.   

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że po wybudowaniu obwodnicy na pewno 

nastąpi zmiana studium i zabudowa przemysłowa  na pewno będzie realizowana na tym terenie.  

Radny Z. Koncewicz zapytał o zmianę studium, w jakim kierunku będzie ta zmiana?  

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, iż w przyszłym roku trzeba przystąpić do zmiany 

studium nie tylko tego obszaru, a miasto  widzi ten teren jako teren pod zabudowę usługowo – 

przemysłową.  

Radny T. Czerwiecki zapytał czy możemy zaczekać rok  na studium? 

M. Włoskowska odpowiedziała, że jeśli radni nie poprą stanowiska p. Prezydenta to 

zostaje procedura powtórzona i w związku z tym  trzeba przystąpić do zmiany studium.  Proces 

studium trwa kilka lat. Miasto wiąże ekonomika i musimy  udowodnić w studium, że miasto stać 

na zabudowę tych terenów. Polityka rządowa jest taka aby tereny rolne były chronione, o czym 



mówi ustawa o niekontrolowanej urbanizacji. Musi być równowaga  terenów rolniczych do 

terenów urbanistycznych oraz musi być uzasadnienie ekonomiczne.    

Czwarty z mieszkańców zapytał o prawo do zabudowy zagrodowej, gdzie brat otrzymał 

pozwolenie na zabudowę a on nie otrzymał decyzji na budowę na bliźniaczej działce.                                

Wywiązała się dyskusja między mieszkańcami, radnymi, Prezydentem Miasta                                

i Naczelnik  M. Włoskowską.  

 Radny Z.W. Grajek zapytał czy to na dzisiejszej komisji trzeba o tym zadecydować? 

Odpowiedział Prezydent, że jeśli rada miejska zgłosi taki wniosek o zmianę studium, to 

pracownia urbanistyczna przygotuje stosowny projekt uchwały o przystąpieniu do  zmiany 

studium.   

 

Przewodniczący Komisji  Z. Koncewicz podsumował dyskusję, zaproponował przegłosowanie, 

czy Komisja jest za zmianą „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Suwałk”. Członkowie  Komisji zagłosowali jednomyślnie 6 radnych   

„za” zmianą Studium. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania ww. projektu uchwały. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania wniosku: 

za pozytywną opinią głosowało    –  5 radnych  

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  1 radny   

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Bakałarzewską, 

Mieszka I, 23 Października i granicami administracyjnymi miasta Suwałk. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie wniosku w sprawie przyjęcia do planu sprzedaży działek stanowiących 

własność Miasta Suwałki. 

Wniosek stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił cztery działki, które stanowią samodzielne działki 

budowlane położone nad  rzeką Czarną Hańczą i przy ul. Wigierskiej. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania wniosku: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych (jednogłośnie)  

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0   

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie przyjęcia do planu sprzedaży działek 

stanowiących własność Miasta Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 



Ad pkt. 12 

Wolne wnioski.          

   

1. Pismo z Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach wraz z kserokopią uchwały                                             

nr  221/2951/2017 Zarządu Województwa Podlaskiego z dnia 21 czerwca 2017 r. 

zmieniającą uchwałę w sprawie nadania numerów dla dróg powiatowych na terenie 

Województwa Podlaskiego. 

Pismo stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

2. Pismo z Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach wraz z kserokopią uchwały                                             

nr  224/3035/2017 Zarządu Województwa Podlaskiego z dnia 4 lipca 2017 r. zmieniającą 

uchwałę w sprawie nadania numerów dla dróg powiatowych na terenie Województwa 

Podlaskiego. 

Pismo stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

   

 

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.     

 

 

    

                Przewodniczący 

    Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

Zdzisław Koncewicz 

 

         Protokół sporządziła: 

           Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 

    Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 


